
Què fem aquí, si a la gent no li in-
teressa el que diguin els polítics?
Fem el que podem (Riu). Però hi es-
tic d’acord: s’ha generat una en-
dogàmia, i les entrevistes a polítics
només les llegeixen els altres polí-
tics, algun periodista i algun em-
presari. Fins i tot m’he trobat amb
familiars que no han llegit entre-
vistes que m’han fet.
Doncs, com ho han de fer per arri-
bar a la gent?
Jo intento ser planera i propera a
la gent. El vot es deu, a vegades, a
múltiples raons, i conèixer perso-
nalment el polític, veure que aquest
es preocupa pels problemes, pot ser-
ne una. El descrèdit de la política
el provoquen els que no hi estan per
treballar.
Vostè és culer. Què li sembla el gir
catalanista que ha fet el Barça?
M’agrada. És positiu que sigui un
exponent de la catalanitat, però de
la de tots. Segurament la meva ca-
talanitat és diferent de la de CiU o
ERC, però el meu sentiment de ca-
talanitat i de ganes de millorar el
país és tan legítim com el d’ERC.
I que el govern subvencioni la Fun-
dación Francisco Franco?
Jo no donaria diners a una institu-
ció que fes promoció d’un dictador.
Entenc que en aquest cas es donen
per digitalitzar una informació so-
bre la història d’Espanya, i la histò-
ria l’hem de conèixer perquè no es
repeteixi. Si és perquè la informa-
ció estigui a disposició pública, es-
tic a favor de la subvenció. Si no és
per això, no.
Està també a favor –pel seu valor
històric– de mantenir els símbols
franquistes que encara queden?
No, no. Jo parlava de documents
que ajuden a l’estudi. Les escultu-
res i símbols semblants eren pro-
moció de l’activitat que feia aquell
govern, i jo no sóc partidària que es
mantinguin. És millor tenir-ne d’ac-
tuals, hem de mirar al futur.
Firmaria treure un diputat a Girona,
en lloc dels dos possibles?
No, perquè si no surto ni jo, tam-
poc no passaria res. Però seria bo,
fins i tot per Girona, que es veiés el
tarannà catalanista, reformista,
compromès, que té el PP. Som un
partit amb gent jove, i el tòpic que
els altres partits ens volen atribuir
no correspon a la realitat.
I a qui vota l’extrema dreta, sinó al
PP?
El desitjable és que cada cop hi hagi
menys gent d’aquesta ideologia, i
no penso que el PP tingui molts vo-
tants extremistes. La gent té molt
clar com vivia en el franquisme, i
com viu ara: es tracta de millorar
el que tenim, no de mirar enrere.
PSC i CiU volen guanyar. ERC pre-
tén ser clau. I el PP?
No veig per què no podem ser de-
cisius. Actualment ho hem estat, i
hem donat suport i estabilitat al go-

vern de CiU. És molt probable que
el PP augmenti el nombre d’escons,
perquè es va ampliant cada vegada
més cap a un centre moderat i ca-
talanista. Ja veurem quins pactes
hi ha, però no descartem entrar en
el Govern, si guanya CiU.
És a dir, prefereix que guanyi CiU.
Jo espero que sí, sens dubte.
Quin problema gironí solucionaria
ara, si tingués una vareta màgica?
Les infraestructures en general. I
que la convivència fos cada cop més
plural, amb integració dels immi-
grants.
Si les infraestructures estan mala-

ment, no és en part culpa del PP?
El PP pot anar més ràpid o més lent,
però ningú li pot negar que ha es-
tat l’únic partit d’àmbit estatal que
s’ha preocupat per les infraestruc-
tures. En 14 anys, el PSOE no va
fer res més que la variant de Sant
Daniel. El desdoblament de la N-II,
l’arribada del TGV fins a la fronte-
ra i la inversió a l’aeroport, han es-
tat del PP. Hi ha un dèficit crònic
en infraestructures, en gran part cul-
pa del PSOE, que tenia altres prio-
ritats.
No seria millor que les competèn-
cies sobre aeroports les tingués Ca-

talunya?
No et puc contestar això. Però sí et
puc dir que, per exemple, la For-
mació Professional es va transferir
a Catalunya abans que a altres co-
munitats, i és on s’ha fet una de les
pitjors gestions. La màxima que diu
«si ho gestionem nosaltres, és mi-
llor», no sempre es compleix. Els
gestors i els polítics catalans també
podem fer-ho malament
Si no fos del PP, li diria que la veig
partidària de transferir tot allò que
es pugui...
Jo treballo perquè hi hagi cada cop
més autogovern, però hi ha coses

–els aeroports– que han de complir
la normativa europea.
Infraestructures, ensenyament, ser-
veis socials... Tots els partits inci-
deixen en el mateix.
No em fa res. Habitualment els po-
lítics gironins ens posem d’acord,
en votacions que afecten Girona.
A banda de les diferències que pu-
guin tenir els líders, a les comarques
de Girona tots volem el seu millor
desenvolupament. Per exemple, to-
tes les forces, excepte CiU, vam vo-
tar a favor de desdoblar l’Eix Trans-
versal, que va quedar petit només
d’inaugurar-lo. I és que CiU vol que
els altres facin infraestructures a Ca-
talunya, però les seves no les fa. La
dedicació de CiU en infraestruc-
tures ha estat molt més baixa a Gi-
rona que a les comarques de Bar-
celona.
L’Estatut no el treu en campanya
perquè ja li està bé el que hi ha?
No és que m’estigui bé o no. El que
hi ha es va produir amb un consens
important. Si n’hi ha d’haver un al-
tre, vull que el nou em permeti viu-
re bé i feliç, i que aplegui a tots: als
que se senten més espanyols, més
catalans o més independentistes.
Quina necessitat hi ha de canviar-
lo, precisament ara? Si s’ha de can-
viar, s’ha de fer un debat seriós, fora
de campanya.
Vostè coneix bé el que s’ha fet a
la Costa Brava.
És una trista realitat, de la qual tots
en tenim culpa. Als anys 60 i 70, s’hi
va fer un tractament salvatge, d’in-
fraestructures i urbanístic. No és del
tot dolent, aquest desenvolupament
urbanístic, ja que ha generat molts
llocs de treball. Ara, tots hem de mi-
rar de solucionar-ho, i especialment
els polítics municipals, que són els
que donen llicències i estan més a
prop del territori. 
La immigració augmenta, i també
ho fan les actituds xenòfobes.
La immigració ha d’arribar fins on
pot admetre-la el país, perquè si no,
és dolent per als mateixos immi-
grants, als quals no podem oferir
uns mínims. Però les actituds ra-
cistes i xenòfobes no porten enlloc.
Per què en aquest país, em refereixo
a Espanya....
Jo l’anomeno Estat, eh? País ho dic
a Catalunya.
Bé. Per què veure algú lluint la sim-
bologia d’aquest Estat provoca in-
tranquil·litat?
Em preocupa que en altres països
els símbols siguin estimats i aquí no.
Potser s’associen al franquisme,
quan és una etapa sortosament su-
perada. Tampoc sóc partidària, que-
di clar, que aquests símbols provo-
quin enfervoriments exagerats.
No es fan servir aquests símbols de
manera excloent a vegades?
Pot ser, pot ser. A mi m’agrada sen-
tir-me orgullosa de la bandera es-
panyola. Sento molt més la catala-
na, que és un símbol que tinc molt
endinsat. Però a l’espanyola li tinc
un gran respecte.
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«Jo no subvencionaria una institució
que fes promoció d’un dictador»

ALICIA SÁNCHEZ-CAMACHO, CAP DE LLISTA DEL PP A GIRONA
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LA SEGONA ENTREVISTA DE LA SÈRIE, ÚNICA QUE FAIG A UNA DONA, TÉ
LLOC TAMBÉ AL BAR NÚRIA. ALICIA SÁNCHEZ-CAMACHO, EXTROVERTIDA,

SORPRÈN AMB UNES RESPOSTES FORÇA ATÍPIQUES PER VENIR DEL PARTIT
QUE VÉNEN. PREN DOS CAFÈS I UNA AIGUA SENSE GAS.

FORA DE TEST

«Per criticar ‘La pelota vasca’, s’ha de veure»
Ha vist mai un film porno?
Sí... vull dir, no!!
Perdó?
N’he vist talls. No n’he vist cap de sencera.
Posaria màquines de preservatius als instituts?
Sí.
Ha anat a veure La pelota vasca?
Hi aniré. Per criticar-la, primer s’ha de veure.
No opina així Pilar del Castillo...
Jo primer la vull veure.
Qui és terrorista: els espanyols que atacaven
l’invasor francès, els francesos que atacaven l’in-
vasor alemany o els iraquians que ataquen l’in-
vasor americà?
Ara hi ha un món democràtic i un país que in-
complia les resolucions de l’ONU. I els terro-
ristes són només uns pocs dels iraquians.
Es pot estar orgullós d’una cosa tan aleatòria
com haver nascut en un país determinat?
És aleatori, però jo em sento molt orgullosa de
ser catalana i d’haver nascut en aquest país.
Què feia el 12 d’octubre durant la desfilada de

les Forces Armades?
Vaig acudir a l’acte que es feia a la caserna de la Guàr-
dia Civil de Girona.
Pujarà amb tranquil·litat a l’AVE Lleida-Madrid?
Amb tota tranquil·litat. El que em fa por és l’avió.
Té una màquina del temps. A quina època viatja? 
Al segle XIX. És el segle del romanticisme i el rea-
lisme, i jo sóc totes dues coses. I també és el de la
Renaixença, del catalanisme polític...
Recomani un llibre als lectors.
L’última trobada, de Sandor Marai.
S’han de prohibir els tangues?
No ho sé, però en la manera de vestir als col·legis
s’ha deixat una excessiva llibertat.
Nadal.
Experiència.  
Macias.
La tranquil·litat, el repòs.
Pere Vigo.
Planer, no genera ni fòbies ni fílies.
Postigo.
Joventut.
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